
Respostes a la ciutadania del regidor no adscrit al Ple de 21-5-2014 
 
 
El senyor Llassat: 
 
“Hola, bona tarda. Sóc Tomàs Llassat, responsable del bar La Lloca, del carrer 
Mestre Joaquim Rosal 11, i vull fer una pregunta... (Remor de veus.) Ara se 
sent? Molt bé. Doncs vull fer una pregunta destinada a tots els grups polítics i 
regidors no adscrits. Aviam. Per les dimensions del carrer, davant del meu 
establiment no puc gaudir de terrassa a la vorera per als meus clients. A finals 
del 2012 vaig demanar instal·lar una terrassa utilitzant una plaça d’aparcament 
regulat davant del meu establiment. La resposta va ser negativa, perquè no hi 
havia una normativa al respecte a l’ajuntament. El juliol del 2013 vaig repetir la 
petició, però només per un període limitat, per a la Festa Major d’Esplugues, de 
la Diada a la Mercè. En aquest cas, la resposta va ser positiva, interpretant que 
es tractava d’una prova pilot. El resultat va ser totalment satisfactori, tant per la 
meva part com per part del municipi, ja que ni hi va haver cap queixa ni 
problema. A molts municipis existeixen aquest tipus de terrasses durant tot 
l’any, sense que es registri cap distorsió a la vida quotidiana dels seus 
ciutadans. A Cornellà i Sant Joan Despí, per exemple, els seus ciutadans 
poden gaudir d’aquestes terrasses tot l’any. 
 
Per altra banda, la crisi actual i la prohibició de fumar a l’interior dels bars ha 
generat un decrement de l’activitat que posa en perill fins i tot la continuïtat dels 
negocis. En el meu cas, la caixa diària, la mitjana no arriba al 50 per cent del 
valor que tenia en el 2007. La terrassa seria una ajuda per superar aquesta 
situació tan dolenta. A més, es tracta d’un element impulsor del passeig pel 
carrer per part dels espluguins, que segur s’ha de traduir en un impuls del 
comerç local. Les zones comercials de totes les ciutats estan lliures de cotxes 
per fer més còmode el passeig dels vianants. També pot ajudar a canviar la 
vella imatge d’Esplugues com a ciutat dormitori, recuperant hàbits com sortir a 
prendre una copeta després de sopar, o fer el «vermutet» a sota de casa. 
 
En funció de tot això, he sol·licitat autorització per a una terrassa davant del 
meu bar des del dia de la revetlla de Sant Joan fins a la Mercè, en principi una 
altra vegada en forma de prova pilot. Entenc que no és tan sols una autorització 
privada per a mi, sinó que està oberta a tots els bars restaurants i similars 
d’Esplugues amb els mateixos condicionants que jo, i també entenc que es 
tracta d’una ajuda per a un conjunt de comerços que no causa cap mena de 
distorsió, molèstia ni inconvenient a la resta de ciutadans. És, doncs, 
àmpliament positiva per al municipi. 
 
Aleshores, la pregunta que faig és si estan vostès d’acord amb autoritzar 
aquest tipus de terrasses des de l’estiu d’aquest any 2014, i evidentment, per 
què. 
 
 
 
 
 



El senyor Pons: 
 
“Bé, en aquest cas em sembla que només m’ha interpel·lat el senyor Tomàs, 
sobre el tema dels bars.” 
 
 
El senyor Pons: 
 
“Bé, aviam, vostè ens plantejava un problema que està patint en el seu negoci, 
i de fet, em sembla que ha donat una xifra clau, no?, que és el fet del 50 per 
cent de la facturació, que l’ha vist mermada. En aquest sentit, a més a més 
aquest problema va sortir aquesta mateixa setmana, jo el que vaig demanar, i 
de fet vaig parlar amb algun regidor de barri i amb el mateix tinent d’alcalde, és 
que es doni autorització al que vostè està plantejant, com que hi ha altres bars 
de la ciutat que també estan plantejant aquesta situació, es faci d’una manera o 
es faci d’una altra, el que sí que s’ha de fer és fer una regulació d’això, perquè 
a mi, que vostè posi la seva terrassa personalment no em suposa cap 
problema, però tampoc tinc els elements tècnics per saber si és viable des 
d’altres elements i des d’altres punts de vista que no tinc.  
 
Per tant, en aquest sentit jo cal que el que caldria fer seria, doncs, fer els 
estudis en tot cas oportuns perquè tant els usuaris com el proveïdor del servei, 
en aquest cas vostè, com la resta de ciutadans, no generés cap conflicte, i que 
hi hagués la seguretat suficient a efectes de vehicles, etcètera, i per tant, en 
aquest sentit jo no hi veig cap problema. Ja li dic, el que sí que crec és que el 
que no s’ha de fer és que alguns bars de la ciutat puguin estar gaudint d’això i 
altres no, o la majoria no, millor dit. Així ho vaig traslladar, hi insisteixo, a dos 
regidors, que el que cal és modificar l’ordenança i afavorir-ho per a tots o per a 
ningú. Evidentment aquí hi ha una qüestió de temps, que és el que vostè 
planteja, sobre aquest any, no? Potser si ens donem pressa tots plegats, potser 
podríem aconseguir alguna solució abans de començar estrictament el període 
d’estiu, però això ja no depèn, malauradament, de mi.” 
 


